

AFDA, Arabako Kirol Federazioak eta euskara

Eusko Jaurlaritzako Hizkuntza Politikarako Sailburuordetzako Euskara Sustatzeko Zuzendaritzak 2020an aurkeztu zuen KIROLEAN EUSKARA SUSTATZEKO PLANA 2021 - 2024

Eta bide horretatik jarraituko du 2025ean. Honen helburu nagusia da euskararen erabilera indartzea kirol munduan. Euskal Kirol Federazioaren Batasunak ere hitzarmen bat sinatu zuen Eusko Jaurlaritzarekin eta euskara planak martxan jarri zituen EKFB bertan eta baita Euskadiko Federazioetan ere.

AFDAk ere, Arabako Foru Aldundiarekin hausnartu ondoren, garbi du Arabako kirolean euskara sustatzeko beharra dagoela eta horretarako EMUN aholkularitzari laguntza eskatu dio.

Alde batetik, federazio guztietara heldu nahi dugu eta horretarako hilean behin pilula bat bidaliko dizuegu gaia euskara izango delarik. Beraz, hauxe da jasoko duzuen lehen pilula eta bertan ibilbide berri honetan egin nahi duguna azaltzen dizuegu.

Beste aldetik, AFDAren barruan, aurten, puntu hauek landuko ditugu:

AFDAren kanpo irudiaren diagnostikoa egingo dugu

Kanpo irudiaren hizkuntza irizpideak zehatzuko ditugu

Hizkuntza irizpidearen betetze mailaren jarraipena nola egin zehatzuko dugu

Esan bezala, hau hasiera besterik ez da. Jarraipena izango du datozen urteetan eta ibilbide hau Arabako Kirol Federazio guztiak elkarrekin egingo dugulakoan gaude.



AFDA, Federaciones Deportivas Alavesas y euskara

La Dirección de Promoción del Euskera de la Viceconsejería de Política Lingüística del Gobierno Vasco presentó en 2020 el PLAN DE PROMOCIÓN DEL EUSKERA EN EL DEPORTE 2021-2024.

Y en 2025 seguirá trabajando en esta dirección. Su principal objetivo es potenciar el uso del euskera en el mundo del deporte. La Unión de la Federación Vasca de Deportes también firmó un convenio con el Gobierno Vasco y puso en marcha planes de euskera en la propia EKFB y también en las Federaciones Vascas.

También la AFDA, tras reflexionar con la Diputación Foral de Álava, ve la necesidad de fomentar el euskera en el deporte alavés y para ello ha solicitado ayuda a la asesoría EMUN.

Por un lado, queremos llegar a todas las federaciones y para ello os enviaremos una píldora (mensaje) mensual con temas relacionados con el euskera. Por tanto, esta es la primera píldora que recibiréis y en ella os explicamos lo que queremos hacer en esta nueva ruta.

Por otro lado, dentro de la AFDA, este año se abordarán los siguientes puntos:

Realizaremos un diagnóstico del uso del euskara en la imagen externa de AFDA.

Definiremos los criterios lingüísticos a cumplir en la imagen externa.

Definiremos cómo hacer el seguimiento del cumplimiento de los criterios lingüísticos

Como decíamos, esto es sólo el principio. Tendrá continuidad en los próximos años y esperamos que esta andadura la hagamos conjuntamente todas las Federaciones Deportivas Alavesas.

